



**Marcin Andrzej Telega**  
Polen/Poland

Geboren 1976 in Przeworsk, Polen. Seine professionelle künstlerische Ausbildung begann er 1991 im Gymnasium für bildende Künste in Tarnów (Fach: Möbeldesign). Nach dem Abschluss der weiterführenden Schule 1996 arbeitete er als Restaurator von antiken Möbeln. 2001 begann er sein Studium an der Kunstaakademie in Krakau im Fachbereich Malerei bei Prof. Stanisław Rodziński. 2007 Abschluss mit Diplomarbeit. Seitdem beschäftigt er sich mit der Tafelmalerei. Er verwendet hauptsächlich Ölfarbe. Die Atmosphäre seiner Bilder schafft er durch das Licht-Schatten Spiel – als Metapher zur Beziehung zwischen der inneren und äußeren Welt. Die wichtigsten Einzelausstellungen: 2005 Ausstellung im Rahmen des Polnischen Jahres in Geilenkirchen, Deutschland; 2011 Galerie "Gołogórski" in Krakau, Polen; 2012 "Im alten Haus", Museum in Przeworsk, Polen.

[www.marcin-telega.com](http://www.marcin-telega.com)

Born in 1976 in Przeworsk, Poland. Professional artistic education started in 1991 in the School of Arts in Tarnów (profile artistic furniture). After finishing high school, since 1996 working as a renovator of antique furniture. In 2001 graduated from the Academy of Fine Arts in the Department of Painting. Studies and diploma (in 2007) under the guidance of prof. Stanisław Rodziński. After graduation from Academy of Fine Arts paints mostly in oil. In the climate of his works dominates light with a large batch of formulated shadow – a symbolic relationship between the inner and outer world. Major solo exhibitions: 2005 exhibition in the Polish Year in Geilenkirchen, Germany; 2011 exhibition in the gallery "Gołogórski", Cracow, Poland; 2012 "In the old house", Przeworsk Museum, Poland.

[www.marcin-telega.com](http://www.marcin-telega.com)



**Dachboden – Tagesanbruch**, 2011, Öl auf Leinwand, 70x60 cm  
The attic – dawn, 2011, oil on canvas, 70x60 cm